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APEL DO MIESZKAŃCÓW TRÓJMIASTA  
• TURYSTÓW PRZEBYWAJĄCYCH NA W YBRZEŻU

•Jesteśmy świadkami tragedii jaka rozgrywa się w południowych 
rejonach naszego kraju. Żywioł powodzi zagroził wielu tysiącom 
Judzi, którzy stracili dorobek swojego życia a niejednokrotnie i swo- 
lch bliskich. Tereny objęte klęską żywiołową wymagać będą wiel- 
Ech nakładów finansowych przekraczających możliwości zamieszka-: 
Jej tam ludności.

W związku z ogólnopolską akcją pomocy dla powodzian, 
Politechnika Gdańska wspólnie z Telewizją Gdańską S.A. i C an
t e m  Archidiecezji Gdańskiej i Stowarzyszeniem Polskich Arty-

Istów Muzyków Oddział w Gdańsku, pragnie czynnie włączyć się 
w tę akcję organizując

NADZWYCZAJNY KONCERT 
CHARYTATYWNY NA RZECZ POWODZIAN

Koncert ten będzie symbolem współczucia oraz jednoczenia się z 
ofiarami żywiołu, a jego celem jest pozyskanie środków pieniężnych 
°d ludności Trójmiasta oraz od licznie odwiedzających tysiącletni 
Gdańsk turystów.
Koncert odbędzie się w Kościele Św. Brygidy w Gdańsku 26 lipca 

1997 r. o godz. 19.00 
W programie znajdą się:

• Imp rowizacje j azzowe na temat CHORAŁU 
GREGORIAŃSKIEGO

• „Requiem” d-moll KV 626 Wolfganga A  MOZARTA 
Wykonawcy: Bogusław GRABOWSKI - organy, Piotr PROŃKO - 
taksofon, Barbara SANEJKO - sopran, Beata KOSKA-KREFT - 
mezzosopran, Waldemar BĄCZYK * tenor, Tomasz RAKOCZ * 

bas, Chór Politechniki Gdańskiej, Sopocki Chór Kameralny 
CONTIMJO, Chór Akademii Medycznej 

i Orkiestra Symfoniczna 
DYRYGENT: Mariusz MRÓZ

Zwracam się do Państwa z  gorącąprośbą o włączenie się do naszej
akcji.

Osobą koordynującą przygotowanie koncertu z ramienia Politechniki 
Gdańskiej jest dyrygent Chóru PG Pan mgr Mariusz Mróz, Dział 
Kształcenia PG, Gdańsk-Wrzcszcz ul. G. Narutowicza 11/12, teł. 
0602 361 355. Organizatorzy przepraszają za zmianę programu 

prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK 
REKTOR PG

Po spełnieniu wymogów proceduralnych Senat PG na posiedzeniu 
w dniu 2 lipca br. podjął UCHWAŁĘ O NADANIU TYTUŁU 
I GODNOŚCI DOKTORA HONORIS CAUSA POLITECHNIKI 

GDAŃSKIEJ prof. Władysławowi FINDEISENOWI z Politechniki 
Warszawskiej. Ceremoniał nadania odbędzie się prawdopodobnie 
^ p ierwszych dniach listopada br. (szerzej w następnym „Serwisie”).

Prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK, rektor PG podjął decyzję 
o włączeniu się Politechniki Gdańskiej do AKCJI POMOCY 
Po w o d z ia n  poprzez przekazanie kwoty 2.000,00 zl na konto 

Panku Przemysłowo-Handlowego w Warszawie (numery kont ban-
kowych zob.: gabloty KZ NSZZ „Solidarność” w Gm. Gł, PG)._____
Disinem  z 3 czerwca br. Sekretarz Centralnej Komisji ds. Tytułu 
A Naukowego i Stopni Naukowych poinformował prof. Krzyszto
fa ROSOCHOWICZA, dziekana Wydziału Oceanotechniki

i Okrętownictwa PG o odzyskaniu przez Wydział uprawnień do 
nadawania stopnia DOKTORA HABILITOWANEGO.________

Minister Edukacji Narodowej mianował z dniem 1 lipca br. prof.
Włodzimierza PRZYBYLSKIEGO (WM), prorektora ds. 

rozwoju i prof. Jerzego KONOPĘ (WCh), na stanowisko 
PROFESORA ZWYCZAJNEGO w Politechnice Gdańskiej.
Mianowania wraz z gratulacjami przekaże rektor na wrześniowym 
posiedzeniu Senatu PG.

Prof. Henryk ZALEWSKI, kierownik Katedry Finansów, Wydz.
Zarządzania i Ekonomii otrzymał TYTUŁ NAUKOWY 

PROFESORA. Uroczystość wręczenia nominacji odbyła się 24 
czerwca br. w Pałacu Prezydenckim w Warszawie. Profesor przez 
wiele lat pracował w NBP. Jego zainteresowania naukowe są związa
ne przede wszystkim z finansami organizacji gospodarczych, polityką 
finansową i zarządzaniem finansami przedsiębiorstw. Gratulacje od 
rektora i Senatu PG oraz mianowanie na stałe na stanowisku profe
sora nadzwyczajnego w Politechnice Gdańskiej otrzyma prof H. 
Zalewski na najbliższym posiedzeniu Senatu.

Senat na posiedzeniu 2 lipca br. pozytywnie zaopiniował wniosek o 
mianowanie (na 5 lat) dr.hab.inż. Ryszarda ROSKOSZA 

z Wydz. Elektrotechniki i Automatyki na stanowisko profesora nad- 
zwyczajnego w Politechnice Gdańskiej._______________________

W dniu 8 czerwca br. w Luksemburgu odbyła się Europejska 
Konferencja EDUCATION INTERNATIONAL, na której 

dr inż. Ryszard MOSAKOWSKI z Wydz. Mechanicznego PG - 
delegat Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność” na tę konfe
rencję - został wybrany (otrzymując w głosowaniu dużą liczę głosów 
„ZA”) w skład Komitetu Europejskiego tej organizacji. Education 
International jest największą, liczącą ponad 23 min. członków, 
światową nauczycielską centralą związkową zrzeszającą pracowników 
edukacji i nauki.___________________________________________

Prof. Adam BARYLSKI, prodziekan Wydz. Mechanicznego 
wybrany został na członka Międzysekcyjnego Zespołu Inży

nierii Powierzchni Komitetu Budowy Maszyn PAN na kadencję 
1997-1999.________________________________________________

W dniu 7 czerwca br. na spotkaniu rektorów polskich uczelni 
akademickich w auli Uniwersytetu Jagiellońskiego została 

powołana Konferencja Rektorów Akademickich Szkól Polskich 
(KRASP). W skład tej organizacji, reprezentującej wszystkie polskie 
szkoły wyższe posiadające status uczelni akademickich, weszły te 
uczelnie, w których prowadzi się co najmniej dwa kierunki studiów 
na poziomie magisterskim oraz posiadają uprawnienia do nadawania 
stopnia doktora w przynajmniej w dwóch dziedzinach i uprawnienie 
do nadawania stopnia doktora habilitowanego w przynajmniej 
wjednej dziedzinie. Kryteria te spełnia 68 uczelni polskich, jak na 
razie wszystkie państwowe. Po powołaniu KRASP i przyjęciu statutu 
rektorzy zgodzili się, że do KRASP wejdą również rektorzy uczelni, 
które spełniają dwa pierwsze warunki (liczba kierunków studiów i 
uprawnienia do nadawania stopnia doktora) otrzymując dwa lata na 
uzyskanie uprawnień do nadawania stopni doktora habilitowanego. 
W wyborach władz Konferencji w tajnym glosowaniu przewodniczą
cym KRAS został rektor UJ prof. Aleksander KOJ, a zastępcami 
przewodniczącego prof. Jerzy WOŹNICKI, rektor Politechniki 
Warszawskiej i prof. Janina JÓŻWIAK, rektor SGH. KRASP ma 
charakter federacyjny jako zgromadzenie konferencji rektorów szkół 
branżowych (uniwersytetów, wyższych szkół technicznych, szkół 
medycznych, itp.), a przewodniczący tych konferencji razem z prze-



wodniczacym KRASP i jego zastępcami tworzą prezydium tej organi- 
zacji._________ ___________________________________________

Senat na posiedzeniu 4 czerwca br. zatwierdził budżet Politech
niki Gdańskiej na 1997 r. przewidujący stratę finansową 

w wysokości 1.631 tys.zl. Strata ta jest niższa od planowanego odpi
su amortyzacji, co umożliwi, zdaniem kierownictwa uczelni, stop
niowe wychodzenie z deficytu ostatnich dwóch lat.

Stworzony w wyniku konkursu studenckiego zespól wraz z pra
cownikami Katedry Architektury Morskiej i Przemysłowej 

Wydz. Architektury PG wziął udział w konkursie zamkniętym na 
koncepcję pawilonu polskiego na Światowej Wystawie EXPO’98 
w Lizbonie pod hasłem : „Oceany - dziedzictwo dla przyszłości”. 
Do udziału w konkursie została zaproszona imiennie jako kierownik 
Katedry AMiP Pani prof. Maria STAWICKA-WAŁKOWSKA. W 
dniu 14 kwietnia br. odbyło się rozstrzygnięcie konkursu i praca 
zespołu kierowanego przez Panią Profesor została wysoko oceniona, 
propozycją  uhonorowania nagrodą specjalną.__________________

W dniach 26-28 maja br.w uczelni naszej zorganizowano IV 
Międzynarodowe Seminarium nt. „Zwiększenie nośności i 

głębokości istniejących nabrzeży” Organizowane przez Katedrę 
Budownictwa Morskiego w ramach obchodów 1000-Iecia Miasta 
Gdańska. W seminarium, które było znakomicie przygotowane, 
wzięło udział 72 uczestników reprezentujących 9 krajów (Australia, 
Estonia, Litwa, Luksemburg, Niemcy, Polska, Rosja, USA i Ukraina) 
Zgłoszono 35 referatów, z których 22 wygłoszono podczas trzech 
sesji. Materiały Seminarium wydane zostaną drukiem w dwóch 
tomach. Przewodniczącym Komitetu Organizacyjnego był prof. Bo
lesław MAZURKIEWICZ, kierownik KBM (zob.szerzej: „Pismo 
PG” Nr 6(35)/97 z czerwca 1997 r . )___________________________

Komitet Problemów Energetyki PAN, którego przewodniczącym 
jest prof. Jacek MARECKI (WEA), zorganizował w dniach 

27-28 maja br. sesję naukową nt. problemów wykorzystania energii 
geometralnej i wiatrowej w Polsce. Uczestniczyło w niej 60 osób 
z uczelni technicznych, instytutów PAN i jednostek badawczo- 
rozwojowych oraz zakładów przemysłowych zainteresowanych wdra
żaniem nowych rozwiązań w zakresie odnawialnych źródeł energii.

W Politechnice Gdańskiej w dniach 4-9 czerwca br. odbył się II 
MIĘDZYNARODOWY KONGRES poświęcony tematyce 
filozofii, fenomenologii i naukom o życiu. Kongres ten zorganizo

wany został po raz pierwszy w Polsce. Jednym z głównych organiza
torów była Katedra Nauk Filozoficznych Wydz. Zarządzania ii Eko- 
nomii PG. _______________________________________________

Na Wydz. Elektroniki, Telekomunikacji i Informatyki, w dniach 
17-18 czerwca br., odbyło się II Seminarium pt. „Miernictwo 

Sygnałów Przypadkowych”. Organizatorem seminarium, już po raz 
drugi, była Katedra Aparatury Pomiarowej Wydz. EU PG. Semina
rium patronowali: Komitet Metrologii i Aparatury Naukowej PAN 
oraz Polskie Towarzystwo Elektrotechniki Teoretycznej i Stosowanej. 
Zamierzeniem organizatorów było zaprezentowanie najnowszych 
wyników badań z wybranych dziedzin bogatej i dynamicznie rozwija
jącej się tematyki miernictwa szumów elementów, układów i syste
mów elektronicznych oraz szeroko rozumianej aplikacji miernictwa 
szumów w różnych dziedzinach nauki i techniki. Autorami prezento
wanych referatów na seminarium byli wybitni przedstawiciele tej 
dyscypliny naukowej z Wielkiej Brytanii, Francji, Japonii, Belgii i 
Czech oraz grono specjalistów z krajowych ośrodków akademickich i 
przemysłowych - zarówno teoretyków, jak i naukowców bardziej 
nastawionych na aplikacje inżynierskie. Seminarium stanowiło forum 
prezentacji najnowszych osiągnięć naukowych z tej dziedziny. Posta
nowiono, że następne seminaria dot. „Miernictwa sygnałów przypad
kowych” organizowane przez Katedrę Aparatury Pomiarowej odby- 
wać się będą cyklicznie-co trzy lata.____________________________

Gwałtowny rozwój infrastruktury informatycznej dla potrzeb 
nauki w Polsce doprowadził między innymi do powstawania baz 

danych z szerokiego spektrum dziedzin naukowych. Konieczność 
wymiany doświadczeń w tej dziedzinie doprowadziła do zorganizo

wania przez Politechnikę Gdańską, Instytut Oceanologii PAN i Cen 
trum Informatyczne TASK I Krajowej Konferencji Nauko« 0 
Promocyjnej INFOBAZY’97 - bazy danych dla nauki. Patron«1 
objął Komitet Badań Naukowych. W konferencji zorganizowanej na
terenie PG w dniach 23-25 czerwca br. wzięło udział około 240 u 
czestników z szeregu placówek naukowych z całego kraju °raZ 
przedstawiciele firm komercyjnych.________________________—-

Jubileusz 75-lecia urodzin prof. Romualda KOLMANA został 
uświetniony sesją naukową „Inżynieria Jakości’97”, której tema 

tyka stanowiła kontynuację cyklu konferencji (11) z zakresu kwali® 
logii. Sesja odbyła się 24 czerwca br. zorganizowana została przeZ 
Wydz. Mechaniczny PG oraz Komitet Jakości Krajowej Izby Gosp0 
darczej._________________________________________________ -

Sukcesem naukowym i organizacyjnym zakończyła się, obradują03 
w dniach 25-27 czerwca br. w PG, XI Krajowa Konfercnd3 

Mechaniki Gruntów i Fundamentowania pod haśle*11
„Geotechnika w budownictwie i transporcie”. Organizatorem O. 
Katedra Geotechniki i Fundamentowania Wydz. Inżynierii Środo«1 
ska PG oraz Oddział Gdański Polskiego Komitetu Geotechnik*; 
Komitetowi Organizacyjnemu przewodniczył prof. AndrzeJ i 
TEJCHMAN. Konferencja została włączona do programu obchodu" 
1000-łecia Gdańska. Wzięli w niej udział, oprócz specjalistów zajmu 
jących się naukowo tą problematyką, przedstawiciele biur projekt0 
wych i firm wykonawczych oraz wystawcy nowoczesnych technolog11 
i sprzętu specjalistycznego z kraju i Europy Zachodniej. O oZ' 
mogliśmy przekonać się zwiedzając stoiska specjalistycznych fu® 
holu przed Aulą PG._______________________________________ -

Miniony jubileusz 50-lecia PG i obchody 1000-lecia Gdańsk3 
stanowiły inspirację do zorganizowania przez Katedrę K°n, 

strukcji i Eksploatacji Maszyn Wydz. Mechanicznego uroczysk 
Sesji Historyczno-Jubileuszowej. Wspominano nieżyjących J® 
kierowników Katedry, których działalność zapisała się złotymi z&0' 
skami w historii naszej uczelni (prof. Adolfa POLAKA, prof. Ń3 
zimierzą ZYGMUNTA, prof. Władysława FLORIAŃSKIEGO’ 
prof. Zdzisława CIOŁKOWSKIEGO). Sesji towarzyszyło otwarć*0 
wystawy poświęconej życiu i działalności prof. ' [ '  

FLORIAŃSKIEGO, która potwierdziła ogrom zainteresowań Pro®' 
sora określanego mianem „Człowieka Renesansu”. W nr 5(34)29 
„Pisma PG” znajdują się artykuły i biogramy związane tematycZ®6 
z tą interesującą Sesją.____________________________________ _

Na Wydz. Mechanicznym PG 25 czerwca br. spotkali się uczest® 
cy Ii-go Międzynarodowego Seminarium pn. „HAŁAS OP° 

SAMOCHODOWYCH”. Stanowiło ono pierwszą część zebra®3 
Grupy Roboczej Ekspertów ISO (International Standard Orga® 
zation) WG 33 zajmującej się normalizacją metod pomiaru hała^
opon samochodowych.____________________________________

iędzynarodowe Sympozjum z udziałem partnerów Wydz. 
chanicznego z okazji 1000-lecia Gdańska 

„DYDAKTYKA-NAUKA-PRAKTYKA odbyło się w dniach 26-2 
czerwca br. w Gm..Gł. PG. Reprezentowane były uczelnie z Ang1" ’ 
Belgii, Francji, Grecji, Niemiec, Portugalii, Rosji, Węgier i V/ł°ĉ  
Prezentowano wspólne prace badawcze. W zakresie dydaktyki par®.£ 
rzy zagraniczni interesowali się głównie współpracą w konteks . 
realizowania programów europejskich. Sympozjum przewodni0

M

prof. Andrzej BALAWENDER, dziekan Wydz. Mechanicznego

{JV
omitet Nauk o Leku PAN i Katedra Technologii 
Biochemii Wydz. Chemicznego PG, kierowana przez Pr°^ 

Edwarda BOROWSKIEGO byli głównymi organizatorami ®^ 
zwykle prestiżowej, cyklicznej imprezy naukowej pn. „6th Inter 
tional Symposium on Molecular Aspects of Chemotherapy. ® 
odbyło się 9-12 lipca br. (szerzej w następnym „Serwisie”).

Życzymy udanego urlopu i wspaniałych wakacji
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